
P r o t o k ó ł  nr VII/07

z VII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku, 
która odbyła się dnia  29 marca  2007r. 
w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1400.

1. Otwarcie VII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram VII sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”. 

2. Stwierdzenie ważności sesji.

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w sesji bierze udział 17

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.

Radny Pan Grzegorz Muskała przybył o godz. 1405

Radny Pan Leszek Michalski przybył o godz. 1415.

Pan Grzegorz Wnuk po złożeniu  ślubowania pełnił obowiązku radnego.

Wówczas stan Rady wynosił 20 osób.

Nieobecny podczas całej sesji radny Pan Zdzisław Duda.

3. Wybór sekretarza sesji.

Przewodniczący H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią

Jolantę Kobak innych propozycji nie zgłoszono. Rada 17 głosami „za”, poparła

kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na sekretarza obrad VII sesji Rady

Miejskiej w Kłodzku. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował wprowadzenie w miejsce druku nr 65

druk nr 65 „a”. 

Uwag do propozycji nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał poprawkę pod

głosowanie: za – 17, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Poprawkę przyjęto.

Kolejna zmiana porządku obrad dotyczyła wprowadzenia projektu uchwały w sprawie

upoważnienia Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kłodzku do powiadomienia Sekretarza

i Skarbnika Gminy Miejskiej Kłodzko o konieczności złożenia przez nich oświadczenia

lustracyjnego druk nr  72, byłby to punkt porządku obrad nr 23a.

Uwag nie stwierdzono. Pan Przewodniczący poddał poprawkę pod głosowanie.

Głosowanie: za – 18 jednogłośnie. Poprawkę przyjęto. Druk nr 72 wprowadzono do

porządku obrad sesji w punkcie 23a. 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono, zatem Pan Przewodniczący poddał go pod

głosowanie.
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Głosowanie: za – 18 jednogłośnie.

Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się następująco:

1. Otwarcie VII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.
2. Stwierdzenie ważności sesji.
3. Wybór sekretarzy sesji.
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji.
5. Zatwierdzenie protokołu z VI sesji. 
6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami.
7. Ocena funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodzku.
8. Zapoznanie Rady z planem rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych

i urządzeń kanalizacyjnych.
9. Informacja o bieżącej realizacji zadań z wykazu wydatków niewygasających

na 2007 rok. 
10. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2007 rok.
11. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia na miejsce wygasłego mandatu radnego,

kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę
głosów, druk nr 60.

12. Ślubowanie radnego.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Edukacji i Kultury

Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 61.
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Kłodzku, druk nr 62.
15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do
rejestru zabytków, druk nr 63.

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania dotacji na dofinansowanie
robót budowlanych i prac restauratorsko – konserwatorskich elewacji kamienic,
obiektów
i urządzeń budowlanych wpisanych do rejestru zabytków i położonych w dzielnicy
staromiejskiej Kłodzka, druk nr 64.

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko na
2007 rok, druk nr 65 „a”.

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Sponsor Sportu Kłodzkiego za 2006 rok,
druk nr 66.

19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Mecenas Kultury Kłodzkiej za 2006 rok,
druk nr 67.

20. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Doraźnej ds. nowelizacji Statutu
Gminy Miasta Kłodzka, druk nr 68.

21. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących gminy, druk nr 69.
22. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie

Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 70.
23. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia kierunku działania Burmistrza Miasta

Kłodzka w zakresie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku w rejonie ulic:
Piłsudskiego, Noworudzkiej i Półwiejskiej uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej
w Kłodzku Nr XIX/106/99 z dnia 21 października 1999r., druk nr 71.

23a. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie upoważnienia Przewodniczącego Rady
Miejskiej w Kłodzku do powiadomienia Sekretarza i Skarbnika Gminy Miejskiej Kłodzko
o konieczności złożenia przez nich oświadczenia lustracyjnego, druk nr 72.
24. Interpelacje i zapytania radnych. 
25. Wnioski i oświadczenia radnych. 
26. Sprawy różne.
27. Zakończenie sesji.

5. Zatwierdzenie protokołu z VI sesji. 

Uwag do protokołu z VI sesji nie zgłoszono, przyjmując go jednogłośnie 18 głosami „za”.
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6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr

1).

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Miasta Kłodzka Pan Witold Krzelowski. Wniósł drobne

uzupełnienia do sprawozdania wynikające głównie z usterek redakcyjnych. 

Rozdział III Dotacje punkt 1  - dotyczy Zespołu Przedszkolno Żłobkowego Nr 2. 

W rozdziale VIII Sprawy różne w punkcie 1 powinna być kwota 350 000 zł. W tym

samym punkcie VIII ppkt. 3 należy dopisać: w kwocie 57 000 zł. 

Na ostatniej stronie jest informacja o powołaniu na stanowisko głównego specjalisty  ds.

pozyskiwania środków unijnych Pana Wojciecha Zimocha, który został wyłoniony

w drodze konkursu ofert, a podejmie pracę od 1 maja br. 

Ponadto Burmistrz wydał zarządzenie w sprawie wprowadzenia Regulaminu

Organizacyjnego Urzędu Miasta w Kłodzku w dniu 28.02.2007r., które weszło w życie 14

marca br.

Jeśli chodzi o nieobecność na sesji Burmistrza Pana Bogusława Szpytmy Pan Witold

Krzelowski wyjaśnił, iż Burmistrz reprezentuje gminę, urząd miasta i całą Ziemię

Kłodzką

w Warszawie, gdzie przedstawiana jest prezentacja wszystkich gmin ziemi Kłodzkiej.

Prezentacja ma miejsce Klubie Dolnoślązaka zorganizowana została  przy współpracy

z posłem Panem Jakubem Szulcem.

Radny Pan Tadeusz Kmiecik odnosząc się do zapisów sprawozdania stwierdził, iż

wynika z nich, że Burmistrz w dniu 23 lutego brał udział w spotkaniu z Marszalkiem

Województwa Dolnośląskiego Panem Andrzejem Łosiem, jak się dowiaduje na spotkaniu

była mowa również o infrastrukturze komunikacyjnej, radny uważa, że była też mowa

o potrzebie budowy obwodnicy kłodzkiej. Tymczasem dochodzą plotki o planowaniu

nowej trasy dla obwodnicy – radny pyta czy to prawda, że  miasto nie ma jasnej

i zdecydowanej koncepcji  co do przebiegu trasy obwodnicy - jeśli tak to temat budowy

obwodnicy będzie oddalany. W tej sytuacji radny Pan T. Kmiecik pyta jakie stanowisko

w doniesieniu do przebiegu obwodnicy będzie prezentowane przez urząd miasta. 

Radna Pani Celina Włodarczyk zapytała o punkt V ppkt. 4 dot. wykonania

dokumentacji projektowej zamiennej dotyczącej realizacji zadania pn. Przebudowa trasy

turystycznej – szlak Twierdzy Kłodzkiej w zakresie przebudowy ul. Grodzisko. Pani radna

pyta jakie skutki finansowe pociągnie za sobą wykonanie tej zmiany i czy gmina ma na

takie działania zezwolenie, ponieważ zadanie to jest w części finansowane ze środków

Unii Europejskiej.  

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń poprosiło wyjaśnienie zapisu w punkcie

III Dotacje ppkt. 4, który brzmi: Wyraziłem zgodę na zakup nagród dla laureatów XVII

Kłodzkiego Konkursu Pianistycznego  organizowanego przez Państwową Szkołę Muzyczną
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I stopnia im. F. Chopina w Kłodzku w dniach 24 – 26 maja 2007r. Źródło finansowania

dział 921, rozdział 92195 § 4210 Kwota 1 000 zł.

Finansowanie kosztów zakupu transportu kwota 20 000 zł - radny nie rozumie o co

chodzi

w tym zapisie, jaki ma związek zakup transportu z zakupem nagród.

Odnośnie pytania radnego Pana Tadeusza Kmiecika wyjaśnień udzielił Zastępca

Burmistrza Pan Ryszard Wójcik. Poinformował, iż miasto nie ma żadnego innego zdania

odnośnie budowy obwodnicy, jest koncepcja budowy obwodnicy południowo –

zachodniej.

Na razie trwają prace geodezyjne i nic nie wskazuje na to, aby były zachwiania w tej

kwestii. Natomiast odrębną sprawą jest to, czy obwodnica będzie zrealizowana – ale są to

dwie różne sprawy. Nie ma żadnych działań ze strony urzędu, aby cokolwiek zastopować.

Były Pan poseł zwrócił uwagę burmistrza , iż jest posądzany o rzekomy współudział w

sprawie gruntów. Pan burmistrz R. Wójcik jednoznacznie wyjaśnił, że trasa południowo

– zachodnia była ustalona w latach 80-tych i nie ma żadnego związku, pomiędzy

własnością gruntów „Książówki” a przebiegiem trasy obwodnicy.  

W kwestii pytania radnej Pani C. Włodarczyk Pan burmistrz R. Wójcik wyjaśnił,

iż  w trakcie wykonywania trasy odbudowy szlaku komunikacyjnego ul. Grodzisko jeden

ze słupów estakady trafił w obudowę trasy podziemnej, ponieważ trasa nie jest dokładnie

rozrysowana wysokościowo nastąpiła kolizja na wysokości, było zbyt dużo elementów

trasy podziemnej, zbyt wysoko usadowiono strop i słup trafił w cześć trasy, dla

ostrożności projektant zmienia te obciążenia. Na bazie tego incydentu powstaje

konieczność bardzo dokładnego zinwentaryzowania wysokościowego trasy podziemnej –

dodaje burmistrz Pan R. Wójcik. 

Pani C. Włodarczyk rozumie, że na tym etapie zadanie inwestycyjne pn. Przebudowa

trasy turystycznej - szlak Twierdzy Kłodzkiej będzie musiało być wstrzymane, a więc

gmina nie wykona zadania zgodnie z planem. 

Pan Burmistrz R. Wójcik wyjaśnił, iż prace cały czas trwają, odbywają się one na

szerokim froncie, bowiem ta sytuacja ich nie spowalnia. Burmistrz nie widzi żadnego

zagrożenia dotrzymania terminu.

Zastępca burmistrza Pan Witold Krzelowski w odpowiedzi na uwagę

wiceprzewodniczącego Macieja Awiżenia wyjaśnił, iż nie powinno być tego zapisu

dotyczącego zakupu transportu, jest to po prostu błąd pisarski – Pan burmistrz obiecał, iż

na następną sesję bardziej skrupulatnie sprawdzi sprawozdanie, aby nie powtarzały się

takie błędy.

Więcej pytań do sprawozdania nie wniesiono zatem Pan Przewodniczący zamknął

dyskusję w tym punkcie.
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7. Ocena funkcjonowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Kłodzku (zał. nr 2).

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani

Celina Włodarczyk poinformowała, iż członkowie komisji zapoznali się z powyższym

materiałem, nie wniesiono do niego żadnych zastrzeżeń – materiał referowała Pani

Dyrektor Jolanta Leszko przedstawiając członkom komisji bardzo szczegółowo jak

realizowane są zadania wynikające z ustawy o pomocy społecznej jak również z ustawy o

samorządzie gminnym.  

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

8. Zapoznanie Rady z planem rozwoju i modernizacji urządzeń

wodociągowych

i urządzeń kanalizacyjnych (zał. nr 3).

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu

Przestrzennego radny Pan Z. Żerkowski poinformował, iż komisja zapoznała się

z planem rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych nie

wnosząc do materiału żadnych uwag. 

Głos zabrał Prezes spółki „Wodociągi Kłodzkie” Pan Waldemar Bicz.

Poinformował, iż plany inwestycyjne są planami 3 letnimi. Głównym celem jest

zapewnienie odpowiednich standardów jakości usług, czyli jakość wody w kranie

u odbiorcy i jakość ścieków odprowadzanych do środowiska. 

Również ważnym staraniem jest utrzymanie niskiej taryfy, jak wiadomo miasto Kłodzko

ma  taryfę jedną z niższych w Polsce.

Spółka rozwiązuje głównie problemy w takiej kolejności, aby skoordynować wymianę

sieci wodociągowej z planami miasta odbudowy infrastruktury drogowej oraz planami

innych branż; takich jak gazownictwo, telekomunikacja, energetyka, wszelkie prace

prowadzone są w zbliżonym terminie. Spółka pracuje w kierunku obniżania przecieków

strat wody w sieci. W ciągu ostatnich trzech – czterech lat udało się już zejść do poziomu

poniżej średniej krajowej. Pan W. Bicz dodał, iż bardzo wzrosły wymagania  Państwowej

Straży Pożarnej co do wydajności hydrantów na sieciach wodociągowych i ten problem

nie jest właściwie rozwiązany również w naszym mieście. Wiąże się to z powiększeniem

średnic rurociągów i wymianą wielu hydrantów, a jest ich w mieście kilkaset. Bardzo

ważnym zagadnieniem przy budowaniu planu była koordynacja działań z planowanymi

dzielnicami mieszkaniowymi w rejonie poniżej Kukułki. Zaplanowano modernizację sieci

na ul. Sienkiewicza i na ul. Śląskiej. Generalnie plan jest finansowany z ceny wody i ceny

ścieków. Najpierw spółka zarabia te środki sprzedając usługi, po czym kwotę około 1300

000 zł rocznie, jako odpis amortyzacyjny, przeznacza na odtworzenie posiadanego

majątku - bowiem jak wszyscy pamiętają miasto przekazało spółce aportem majątek

i spółka jest zobowiązana unowocześniać go i odtwarzać.  
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Nikt z państwa radnych nie zgłosił uwag do planu rozwoju i modernizacji urządzeń

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych. Przewodniczący Pan H. Urbanowski

zamknął dyskusję w powyższym punkcie.

9. Informacja o bieżącej realizacji zadań z wykazu wydatków

niewygasających na 2007 rok (zał. nr 4). 

Wyjaśnień w powyższym temacie udzieliła Pani Henryka Popiel Skarbnik Gminy

Miejskiej Kłodzko. 

W Dziale 010 rolnictwo i łowiectwo; nadal znajduje się kwota 300 000 na rozbudowę

składowiska odpadów, wykup gruntów – zadanie me termin realizacji do końca bieżącego

roku.

W Dziale 600 transport i łączność;  zostały wykonane zadania na kwotę 83 545,61 zł tak

więc są jeszcze zadania do zrealizowania.

W Dziale 700 gospodarka mieszkaniowa; zrealizowano zadania na kwotę 6 868 zł.

W Dziale 750 na razie nie ma realizacji. Zadanie pn. Adaptacja pomieszczeń na

serwerownię będzie wprowadzone do budżetu uchwałą Rady w kwietniu z uwagi na to, że

rozstrzygnięto już przetarg i dotrzymanie terminu realizacji tego zadania nie będzie

mogło być wykonane.

Oświata i wychowanie nie ma realizacji – są określone terminy i Pani Skarbnik ma

nadzieję, że zostaną one zachowane. 

W Dziale 851 Ochrona zdrowia; zrealizowano w kwocie 3 050zł.

W Dziale 900 Gospodarka Komunalna; wykonano w kwocie 32 452 zł.

Rozbudowa cmentarza komunalnego na kwotę 37 664 zł jest wprowadzona do budżetu

tego roku w projekcie uchwały, który na dzisiejszej sesji będzie głosowany z uwagi na to,

że to zadanie nie zostało zrealizowane w terminie, który był przedstawiony  w planie

finansowym. 

W Dziale 921 kultura fizyczna i sport: wydatki zostały zrealizowane w kwocie 30 000 zł. 

W uzupełnieniu informacji finansowych głos zabrał zastępca burmistrza Pan

Ryszard Wójcik:

- odnośnie rozbudowy składowiska odpadów komunalnych - trwa wykup gruntów pod

rozbudowę. Dokonano już wyznaczenia niezbędnej części gruntu, która zgodnie z planem

realizacyjnym musi być zajęta pod rozbudowę składowiska.

- przebudowa trasy turystycznej – trwa realizacja etapu III, trwają prace terenowo -

prawne.

- parking na ul. Słowackiego - jest w realizacji.

- renowacja pierzei kłodzkiego rynku – są zgłoszone 2 - 3 wnioski odbędzie się ich

weryfikacja.

- przebudowa serwerowi – w wyniku już trzeciego przetargu zgłosiła się tylko jedna

firma, 
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a więc gmina musi przystać na tę ofertę pomimo, że jest ona wyższa od ceny jaką

zawierał kosztorys inwestorski, nie mniej jednak gmina jest zmuszona do dostosowania

naszego systemu informatycznego do systemu dolnośląskiego i należy spełnić określone

warunki - jednym z nich jest przebudowa serwerowi.

- remont kapitalny dachu i sanitariatów w Szkole Podstawowej nr 6 – rozpoczęto

realizację zadania.

- Gimnazjum nr 1 – remont pokrycia dachowego – trwa analiza sposobu realizacji

zadania.

- rozbudowa cmentarza komunalnego wykonanie  ścieżek i przygotowanie stanowisk,

wyłoniono wykonawcę – nie ma zagrożeń co do realizacji terminu wykonania zadania.

10. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2007 rok.

Wszyscy radni otrzymali plan pracy Komisji Rewizyjnej (zał. nr 5).

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Pan Adam Kwas dodał, iż w trakcie pracy

komisji należy dodatkowo uwzględnić zadania zlecone przez Radę Miasta Kłodzka oraz

dodatkowe zadania interwencyjne i kontrolne. 

Nie wniesiono żadnych propozycji poprawek do przedłożonego planu pracy.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie przedstawionego planu pracy

Komisji Rewizyjnej.

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Plan pracy został przyjęty i przedstawia się następująco:

Luty 2007:
1. Plan pracy komisji na rok 2007.
2. Kontrola doraźna w sprawie budynków przy ul. Wiejskiej w Kłodzku.
3. Sprawy różne.

Marzec 2007.
1. Ocena wykonania budżetu miasta Kłodzka za rok 2006 oraz przygotowanie opinii

o absolutorium za 2006 rok.
2. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Kwiecień 2007
1. Skuteczność, zasadność i jawność stosowania procedur uchwalania, wykonywania

oraz oceny realizacji budżetu miasta Kłodzka - w świetle realizacji zadań gminy
miejskiej Kłodzko w latach 2004 - 2006.

2. Ocena aktualności strategicznych uchwał gminy miejskiej Kłodzko oraz ich
realizacja na przestrzeni lat 2003 – 2006 w kontekście aplikowania o środki
zewnętrzne (strategia rewitalizacji, strategia rozwoju miasta Kłodzka, inne
dokumenty
o charakterze strategicznym).

3. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Maj 2007
1. Analiza problemów związanych z zasadnością pobierania opłat za ciągi

komunikacyjne w obrębie ulic Spółdzielcza – Rodzinna – Jana Pawła II w Kłodzku.
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2. Gospodarka mieniem samorządu miasta Kłodzka. Ewidencja i wycena majątku
gminy miejskiej Kłodzko.

3. Zasady powoływania oraz zatrudniania pracowników na stanowiskach
kierowniczych i merytorycznych w jednostkach organizacyjnych gminy miejskiej
Kłodzko.

4. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Czerwiec 2007
1. Analiza i ocena stanu przygotowania wniosków o dofinansowanie z funduszy

zewnętrznych (UE, inne źródła) w kontekście realizacji zadań samorządu miasta
Kłodzka w latach 2004 - 2006.

2. Przygotowanie jednostek organizacyjnych gminy miejskiej Kłodzko do pozyskania
środków unijnych i dofinansowania ze źródeł zewnętrznych:

– przygotowanie kadrowe (pracownicy odpowiedzialni za wnioski unijne
i  pozyskanie funduszy ze źródeł pozabudżetowych w jedn. organizac. oraz
w Urzędzie Miasta);

– znajomość programów UE, mechanizmu norweskiego, funduszy krajowych
oraz możliwości ich wykorzystania dla finansowania zadań Gminy przez
jedn. organizacyjne gminy miejskiej Kłodzko;

– koordynacja działań w zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych oraz
rola Burmistrza w kreowaniu zamierzeń strategicznych w zakresie
pozyskiwania środków zewnętrznych;

– środki dotychczas pozyskane ze źródeł zewnętrznych;
– planowane na lata 2007 – 2010 działania w tym zakresie.

3. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Lipiec 2007
1. Koszt utrzymania jednostek organizacyjnych gminy – a jakość i skuteczność

wykonania przez ww. jednostki zdań gminy (opieka społeczna, kultura, kultura
fizyczna). Strategiczne działania w tym zakresie.

2. Analiza wydatków bieżących i kosztów utrzymania Ośrodka Sportu i Rekreacji.
3. Zapoznanie się z wynikami kontroli i audytów organów wewnętrznych

i zewnętrznych w jednostkach organizacyjnych gminy miejskiej Kłodzko. Ocena
realizacji zaleceń organów kontrolnych.

4. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Sierpień 2007
1. Ocena realizacji budżetu miasta za 1 półrocze 2007  w aspekcie finansowym

i rzeczowym, wnioski odnośnie realizacji budżetu gminy w drugiej połowie roku
budżetowego 2007.

2. Aktualność studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
oraz zaawansowanie realizacji planów zagospodarowania przestrzennego miasta
Kłodzka.

3. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Wrzesień 2007
1. Ocena realizacji zadań gminy w zakresie zaopatrzenia w wodę, odbioru i utylizacji

ścieków komunalnych (Wodociągi Kłodzkie sp. z o. o.) zaspokajania potrzeb
mieszkaniowych oraz gospodarki zasobem mieszkaniowym miasta (działalność
Zakładu Administracji Mieszkaniami Gminnymi Gminy Miejskiej Kłodzko Sp. zoo.,
Wydziału Gospodarki Mieniem Gminnym oraz Referatu ds. Mieszkaniowych
i Lokalowych w tym zakresie).

2. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Październik 2007
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1. Informacja Skarbnika Gminy nt prognozy dochodów własnych oraz złożonych na
dzień 30 września 2007r. wniosków do projektu budżetu na sfinansowanie zadań
gminy w roku 2008..

2. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Listopad 2007
1. Ocena realizacji budżetu za trzy kwartały roku 2007.
2. propozycje planu pracy komisji na rok 2008.
3. Ocena realizacji zadań miejskiego funduszu gospodarki wodnej i ochrony

środowiska w roku 2007. 
4. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

Grudzień 2007
1. Ocena jakości i kompletności informacji publicznej gminy miejskiej Kłodzko.
2. Ocena oferty turystycznej i promocji gospodarczej miasta na rok 2007.
3. Podsumowanie pracy komisji w roku 2007.
4. Opracowanie planu pracy na rok 2007.
5. Sprawy różne (rozpatrywanie wniosków oraz skarg).

11. Podjęcie uchwały w sprawie wstąpienia w miejsce wygasłego mandatu

radnego, kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno

największą liczbę głosów, druk nr 60 (zał. nr 6).

Uwag do treści uchwały nie wniesiono.

Głosowanie:  za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/56/2007 (zał. nr 7).

12. Ślubowanie radnego.

Pan Przewodniczący poprosił Pana Grzegorza Wnuka o powstanie. Wyjaśnił, iż po

przedstawieniu roty ślubowania Pan Wnuk  wypowiada słowo Ślubuję, ślubowanie może

być złożone z dodaniem zdania Tak mi dopomóż Bóg. 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski odczytał treść ślubowania. 

Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście

obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie

dobro mojej gminy i jej mieszkańców. 

Pan Grzegorz Wnuk odpowiedział: Ślubuję. Tak mi dopomóż Bóg.

Pan Przewodniczący stwierdził, iż Pan Grzegorz Wnuk złożył przed Radą Miejską

ślubowanie i od tej chwili jest radnym Rady Miejskiej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Edukacji

i Kultury Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 61 (zał. nr 8).

Pan Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, w sprawie powołania Pana

Grzegorza Wnuka do składu osobowego Komisji Edukacji i Kultury. Radny Pan G. Wnuk

wyraził zgodę na kandydowanie do składu osobowego Komisji Edukacji i Kultury. 

Uwag nie wniesiono.

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/57/2007 (zał. nr 9).
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14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kłodzku, druk nr 62 (zał. nr 10).

Pan Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały, w sprawie powołania Pana

Grzegorza Wnuka do składu osobowego Komisji Rewizyjnej. Radny Pan G. Wnuk wyraził

zgodę na kandydowanie do składu osobowego Komisji Rewizyjnej. 

Uwag nie wniesiono.

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1.
Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/58/2007 (zał. nr 11).

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na
sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, druk nr 63
(zał. nr 12).

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyższego

projektu uchwały. Pozytywną opinię wydała również Komisja Gospodarki Komunalnej,

Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego o czym poinformował przewodniczący komisji

radny Pan Zygmunt Żerkowski. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/59/2007 (zał. nr 13).

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad udzielania dotacji na

dofinansowanie robót budowlanych i prac restauratorsko –

konserwatorskich elewacji kamienic, obiektów i urządzeń budowlanych

wpisanych do rejestru zabytków i położonych w dzielnicy staromiejskiej

Kłodzka, druk nr 64 (zał. nr 14).

Panowie Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Komunalnej poinformowali

o pozytywnych opiniach komisji do powyższego projektu uchwały. 

Radny Pan Adam Kwas zapytał projektodawców czy ujęto w projekcie uchwały

kamienice na ul. Łużyckiej oraz budynek z byłą łaźnią przy ul. Floriana Szarego. Pan

radny uważa, że miejsca te są „perełkami” Kłodzka, a więc warte są dofinansowania

z budżetu gminy.

Zastępca burmistrza Pan Ryszard Wójcik wyjaśnił, iż proponowana uchwała

obejmuje tylko 2007 rok i kończy te zadania, które Rada podjęła wcześniej.

W niewygasających wydatkach na ten cel jest zaplanowana kwota 135 tys. zł.

Proponowana uchwała obejmuje dzielnicę staromiejską Kłodzka. Pan burmistrz przyznał

rację radnemu Panu Adamowi Kwasowi o konieczności ujęcia w uchwale kamienic

znajdujących się na ul. Łużyckiej i F. Szarego nie mniej jednak kwota zaplanowana na
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ten rok jest zbyt mała, aby sfinansować więcej zadań. Natomiast od 15 września na rok

2008 będzie obowiązywała nowa uchwała, która bardzo precyzyjnie określa zasady

udzielania dotacji.

Więcej uwag do proponowanej uchwały nie wniesiono, zatem Pan Przewodniczący poddał

ją pod głosowanie:

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/60/2007 (zał. nr 15).

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Miejskiej

Kłodzko na 2007 rok, druk nr 65 „a” (zał. nr 16).

Radny Pan E. Bednarczyk poinformował, iż komisja pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały znajdujący się na druku nr 65. Na posiedzeniu komisji członkowie otrzymali

informację, że zachodzi konieczność wniesienia autopoprawki związanej z ewentualnym

pozyskaniem środków na budowę boisk. Komisja odnosząc się do druku nr 65 wzięła pod

uwagę tę poprawkę. 

Pani H. Popiel Skarbnik Gminy Miejskiej Kłodzko poinformowała, iż pismo Ministra

Finansów dotyczy zmniejszenia części równoważącej subwencji ogólnej. W zasadzie jest

to taka sama kwota, która wynikała z pierwszej decyzji do projektu budżetu, która

wynosi 249.990,00zł. W pierwszym projekcie zmian było zwiększenie o 8 000 zł.

W związku z tym wprowadzono zmianę w załączniku nr 1 i aby  zbilansować dochody

o 8 058 zł zostały zwiększone wpływy z tytułu opłaty skarbowej, zmiany te nie powodują

zmian strony pierwszej projektu autopoprawki.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie treść uchwały znajdującą się na druku nr 65

„a”.

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/61/2007 (zał. nr 17).

18. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Sponsor Sportu Kłodzkiego za

2006 rok, druk nr 66 (zał. nr 18).

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki radna Pani

Celina Włodarczyk poinformowała o pozytywnej opinii do powyższego projektu

uchwały.

Uwag nie wniesiono.

Przewodniczący poddał treść projektu uchwały znajdującą się na druku nr 66 pod

głosowanie.

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/62/2007 (zał. nr 19). 
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19. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułów Mecenas Kultury Kłodzkiej

za 2006 rok, druk nr 67 (zał. nr 20).

Przewodniczący Komisji Edukacji i Kultury radny Pan Leszek Michalski poinformował

o pozytywnej opinii do powyższego projektu uchwały. Nie mniej jednak członkowie

Komisji z ubolewaniem przyjęli fakt zmniejszającego się z roku na rok zakresu mecenatu

kultury. Należałoby podjąć intensywne działania, aby przynajmniej w takim zakresie jak

sport kłodzki również kultura kłodzka znalazła mecenasów i wsparcie finansowo -

rzeczowe swojej działalności.

Więcej uwag nie wniesiono.

Przewodniczący poddał treść projektu uchwały znajdującą się na druku nr 67 pod

głosowanie.

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/63/2007 (zał. nr 21). 

Przerwa w obradach od godz. 1500 – 1515.

20. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Doraźnej ds. nowelizacji

Statutu Gminy Miasta Kłodzka, druk nr 68 (zał. nr 22).

Pan Przewodniczący H. Urbanowski poprosił o zgłaszanie kandydatur do składu

osobowego Komisji Doraźnej d.s. nowelizacji Statutu Gminy Miasta Kłodzka. 

Radny Pan Piotr Brzostowicz zgłosił kandydaturę radnego Pana Eugeniusza

Bednarczyka - radny wyraził zgodę na kandydowanie.

Radny Pan Maciej Awiżeń zgłosił kandydaturę radnego Pana Adama Kwasa oraz

radnej Pani Celiny Włodarczyk - radni wyrazili zgodę na kandydowanie.

Radna Pani Zuzanna Kasprzyk Wojciechowska w imieniu Klubu radnych Przyjazne

Kłodzko zgłosiła kandydaturę radnego Pana Janusza Koconia - radny wyraził zgodę na

kandydowanie.

Radny Pan Stanisław Ferenc zgłosił kandydaturę radnego Pana Józefa Trockiego -

radny wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodniczący zaproponował zamknięcie listy zgłaszanych kandydatur. Rada przyjęła

propozycję jednogłośnie 20 głosami „za”.

Jako autor uchwały Pan Przewodniczący wniósł o skreślenie § 2, (nadać odpowiednie

numery pozostałym paragrafom), oraz zaproponował, iż komisja przedstawi Radzie

Miejskiej projekt uchwały w sprawie nowelizacji Statutu Gminy Miasta Kłodzka do dnia

29 czerwca 2007r. 

Głosowanie: za- 20 jednogłośnie. Poprawki przyjęto.

Przewodniczący poddał pod głosowanie powołanie Komisji Doraźnej d.s. nowelizacji

Statutu Gminy Miasta Kłodzka w następującym składzie:

1. Pani Celina Włodarczyk.
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2. Pan Adam Kwas.

3. Pan Józef Trocki.

4. Pan Eugeniusz Bednarczyk.

5. Pan Janusz Kocoń.

wraz z naniesionymi poprawkami

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/64/2007 (zał. nr 23). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia wiceprzewodniczących gminy,

druk nr 69 (zał. nr 24).

Pan Przewodniczący wniósł autopoprawkę do tytułu uchwały, który winien brzmieć:

 w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Gminy.

Nie wniesiono uwag do treści uchwały.

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie upoważnienia

Wiceprzewodniczących Rady Gminy.

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/65/2007 (zał. nr 25). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku

na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, druk nr 70 (zał. nr 26).

Przewodnicząc Komisji Gospodarki Komunalnej radny Pan Z. Żerkowski

poinformował, iż wydano opinię pozytywną do projektu uchwały w sprawie Regulaminu

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, lecz pojawiły się

pewne uwagi w toku opiniowania, które zgłosi zastępca burmistrza Pan Ryszard Wójcik.  

Burmistrz Pan Ryszard Wójcik przedstawił dwie autopoprawki, które wynikły

z zaleceń Komisji Gospodarki Komunalnej. Polegają one na tym, aby:

-  w § 24 w ust. 3 po słowach: (..) na kąpieliska, baseny dopisać: oraz cmentarze,

-  w § 30, po ul. Śląskiej dopisać: ul. Nadrzeczna, ul. Forteczna.

- w § 31, po ul. Willowej dopisać: ul. Widokową.

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego radny Pan

Tadeusz Kmiecik poinformował, iż Regulamin w sprawie utrzymania czystości

i porządku na terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, po wniesieniu poprawek zgłoszonych

przez wiceburmistrza, komisja ocenia pozytywnie.

Radny Pan Adam Kwas zwrócił się z prośbą, aby Wysoka Rada  wyraziła zgodę na

udzielenie głosu Panu Stanisławowi Badowskiemu, który ma istotne uwagi dotyczące

niektórych normatywów przypadających na lokale, sklepy i kioski.

Radny Pan Janusz Kocoń poprosił o wyjaśnienie jak mają być fizycznie

realizowane zapisy zawarte w § 17 proponowanej uchwały. Według Pana radnego

szczególnie interesująco brzmi punkt 3. Do selektywnego gromadzenia odpadów
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dopuszcza się pojemniki o pojemnościach nie mniejszych niż 110 dm3 oznaczonych

kolorami (6 kolorów). Jest również zapis w punkcie 5, że na terenie budynków

mieszkalnych jednorodzinnych dopuszcza się stosowanie worków, do selektywnej zbiórki

odpadów w kolorach  odpowiadających pojemnikom – czyli też w 6 kolorach. Pan radny

uważa, że w sytuacji kiedy posesja zajmuje niewielki obszar to nie ma zbyt wiele miejsce

na ustawienie tylu pojemników. Do punktu 5 Pan radny ma zastrzeżenie tego typu, że

przy odbiorze odpadów za każdy worek, który stoi przy pojemnikach jest naliczona

dodatkowa opłata, a więc nie rozumie jak ma to wyglądać technicznie. 

Pan Piotr Zieliński wyjaśnił, iż w  ppkt 4 jest zapis, który daje  możliwość

zbierania dwóch frakcji odpadów tzn. odpadów biodegradowalnych i wszystkich

pozostałych. W takim przypadku firmy odbierające odpady dokonują dalszej selekcji  już

na terenie zakładu i robią to sami przedsiębiorcy. Natomiast liczba odpadów

zaproponowana w uchwale wynika z przyjętych ogólnie standardów, tak obecnie

segregowane są odpady w Unii Europejskiej. Kolory pojemników są ogólnie przyjęte.

Istnieje możliwość zastosowania segregacji szczegółowej, która winna być stosowana

w zabudowie wielkoobszarowej, bądź też stosowanie segregacji na dwa rodzaje; odpady

biodegrdowalne i niebiodegradowalne. 

Następnie Rada jednogłośnie udzieliła głosu Panu Stanisławowi Badowskiemu, który

w swojej wypowiedzi poruszył kwestie normatywów podanych w §10 dotyczących

gromadzenia ilości odpadów z metra kwadratowego poszczególnych rodzajów

działalności. Pan Badowski twierdził, iż normatywy te są pomocne i będą stosowane

tylko wówczas, gdy gmina będzie stosowała przepisy wynikające z ustawy sejmowej dot.

utrzymania czystości  w której  § 6 mówi o sposobie postępowania wobec osób i firm,

które uchylają się od obowiązku zawarcia umowy i od obowiązku płacenia. Wówczas

normatywy te posłużą do tego, aby gmina mogła wydać decyzję z mocy prawa,

ustalającą ilość produkowanych odpadów. Wobec tego normatywy powinny odpowiadać

rzeczywistości. Pan Badowski zwrócił uwagę na zapis w punkcie 5, §10  bowiem ujęta

w nim norma jest 5 l/m2 powierzchni. Norma ta jest na poziomie 20% tego co obowiązuje

w dotychczasowym regulaminie. Aktualnie w regulaminie utrzymania czystości

obowiązującym do teraz, normy te są w granicach od 0,8 do 1,2 dla różnych rodzajów

sklepów, ponieważ nie jest jednakowa produkcja śmieci w sklepie obuwniczym,

spożywczym czy w sklepie warzywniczym, który jest największym producentem

odpadów. Nie ma więc żadnego uzasadnienia aby 5 krotnie tę normę obniżyć. 

Burmistrz Pan Ryszard Wójcik stwierdził, iż Pan Badowski poruszył kwestię

odpadów i gospodarki odpadami, natomiast uchwała mówi o odpadach komunalnych. Są

to dwie różne rzeczy i nie należy mylić tych pojęć.
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W powyższym temacie wywiązała się szeroka dyskusja wśród radnych, pojawiły

się określone wątpliwości dotyczące zapisów ujętych w §10. W rezultacie

wiceprzewodniczący  Pan Maciej Awiżeń zgłosił wniosek o wycofanie z obrad sesji

projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na

terenie Gminy Miejskiej Kłodzko, bowiem pojawiło się zbyt wiele propozycji

poprawek, aby je na sesji przerobić, temat jest rzeczywiście trudny, nie mniej jednak

uchwała jest konieczna do podjęcia. Pan radny apeluje do przewodniczącego komisji, aby

starał się zawiadamiać o tematach bezpośrednio zainteresowanych mieszkańców a jeżeli

jest na terenie miasta firma, która wywozi śmieci to dobrze by było, aby podczas

opiniowania projektu uchwały był obecny jej przedstawiciel - to samo dotyczy  innych

komisji i innych tematów. Chodzi bowiem Panu Awiżeniowi o to, aby nie zagubić ważnych

interesów dotyczących zarówno mieszkańców jak i przedsiębiorców.

W takiej sytuacji Przewodniczący Pan H. Urbanowski poddał pod głosowanie

wniosek zgłoszony przez Wiceprzewodniczącego Pana Macieja Awiżenia dot. wycofania

projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na

terenie Gminy Miejskiej Kłodzko kierując go ponownie, ocelem dogłębnej analizy, do

Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz do

Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Kłodzku.

Głosowanie: za – 19, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. Wniosek został przyjęty, a więc

projekt uchwały znajdujący się na druku nr 70 wycofano z obrad sesji. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia kierunku działania Burmistrza
Miasta Kłodzka w zakresie przystąpienia do zmiany miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego terenu przemysłowo – składowego
w Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego, Noworudzkiej i Półwiejskiej
uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Kłodzku Nr XIX/106/99 z dnia 21
października 1999r., druk nr 71 (zał. nr 27).

Przewodniczący Pan H. Urbanowski poinformował, iż projekt uchwały nie posiada opinii

radcy prawnego, bowiem budzi wiele wątpliwości prawnych. 

Głos zabrała Pani Danuta Jończyk radca prawny urzędu miasta w Kłodzku.

Poinformowała, iż projekt uchwały rzeczywiście budzi wątpliwości prawne. W identycznej

sprawie Wojewoda wydał rozstrzygnięcie nadzorcze, w którym stwierdził, iż podobna

uchwała została wydana z istotnym naruszeniem ustawy o planowaniu

i zagospodarowaniu przestrzennym. Pani Jonczyk odczytała część rozstrzygnięcia

Wojewody z 2004r. (…) skoro dla ustalenia kierunków zmiany w strukturze przestrzennej

gminy oraz w przeznaczeniu terenu jak też kierunków i wskaźników dotyczących

zagospodarowania oraz użytkowania terenów ustawa zastrzega formę studium

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy, zaś kompetencje do

opracowania projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, w tym

określenia treści projektu, zastrzega na rzecz burmistrza należy uznać, że rada miejska

nie może w trybie art. 18 ust. 2 pkt. 2 ustawy 
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o samorządzie gminnym wpływać na treść ustaleń projektu planu miejscowego, gdyż jest

to istotne naruszenie ww. przypisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu

przestrzennym. 

Zastępca burmistrza Pan Ryszard Wójcik dokładnie przeanalizował sytuację,

która towarzyszy tej uchwale i wszelkie następstwa mogące mieć miejsce. Do chwili kiedy

plan zagospodarowania przestrzennego nie zostanie zmieniony, a jest to czas co najmniej

14 miesięcy, będzie obowiązywała uchwała z 1999 roku. Na podstawie, której każdy kto

cokolwiek będzie chciał w tej strefie robić, będzie mógł to uczynić, bowiem pozwala na to

akt prawa miejscowego. Można wyrażać intencje zmiany planu jednak  w rzeczywistości

po 15 miesiącach dojdzie do jego zmiany, a tam nastąpią już określone rzeczy przed

którymi nie wycofa się budżet miasta i nie mówi  tu burmistrz o czynnościach

budowlanych, tylko o pewnych następstwach dojdzie więc do tego, że budżet miasta

będzie wpłacał odszkodowania. Bowiem jeśli ktoś w tym terenie za hektar gruntu

otrzymuje określoną kwotę, a  plan zagospodarowania przestrzennego mu to zmieni

wówczas będzie żądał odszkodowania w trybie sądowym. Pan burmistrz zwrócił uwagę na

fakt, iż w toku dyskusji społecznej nad uchwaleniem planu należy wziąć pod uwagę

ewentualne zachowanie właścicieli gruntów, którym odbierze się dochód ze sprzedaży.

Można więc zmienić plan jednak następcy będą płacić  miliony złotych odszkodowań. Pan

burmistrz apeluje, aby zastanowić się na podjęciem decyzji, bowiem  teoretycznie będzie

to działanie o charakterze zablokowania inwestycji, ale praktycznie Rada niczego nie

zablokuje powodując ogromne straty w budżecie miasta. 

Pan Ryszard Wójcik przypomniał sytuację w której podjęto uchwałę w sprawie planu

zagospodarowania przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku

w rejonie ulic: Piłsudskiego, Noworudzkiej i Półwiejskiej. Otóż w 1999 roku pod wpływem

firmy INGBUD, która finansowała połowę planu, zostały rozpoczęte działania.

Doprowadziło to do tego, że po spełnieniu wszelkich procedur projekt uchwały trafił pod

obrady rady. Pan burmistrz przytoczył fragment protokołu z owej sesji: Odnośnie

prezentowanego projektu uchwały radny Biernacki pyta czy były osoby, które

protestowały w powyższej sprawie. Pan Szprych informuje, że miały miejsce protesty

przede wszystkim osób fizycznych, które posiadają tam swoje grunty i nieruchomości,

postępując jednak zgodnie z trybem formalnym opracowania przeprowadzono spotkania

z osobami, które zgłosiły zarzuty, zostały one rozpatrzone i uwzględnione w opracowaniu.

osoby te złożyły oświadczenie o przyjęciu tych rozwiązań i wycofaniu protestu było to

około 7 -8 osób (…) 

Więcej uwag nie wniesiono. Przewodniczący obrad po przeczytaniu projektu uchwały

poddał go pod głosowanie: za podjęciem głosowało 23 radnych, nie głosowali radni

nieobecni na sesji (5 nazwisk).
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A więc wówczas Rada widziała cel w tym, że przyjęcie planu w tej postaci pozwoli

uzyskać nową ofertę terenów przemysłowo – składowych jak również istnieje możliwość

przeznaczenia tego terenu na wielkie centrum usługowo – handlowe. Kilka lat temu Rada

widziała taki cel, dzisiaj nie ma takiej wizji jest więc tu pewna sprzeczność w myśleniu

większości radnych – stwierdza burmistrz Wójcik, zatem prosi aby przy podejmowaniu

decyzji wziąć pod uwagę następstwa finansowe.

Radna Pani Celina Włodarczyk poinformowała, iż projekt uchwały złożony przez

4 radnych nie dotyczy zmiany w planie zagospodarowania przestrzennego, dotyczy tylko

przystąpienia do sporządzenia takiej zmiany. Druga kwestia o której obszernie mówił

burmistrz Wójcik to protesty mieszkańców z 1999 roku dotyczyły one gruntów

oznaczonych na mapie załączonej do uchwały o symbolu 3 PS czyli były to rezerwy pod

potrzeby ówczesnego INGBUDU – nie ma go obecnie na terenie miasta Kłodzka, a więc

zapis w planie zagospodarowania przestrzennego obejmujący teren pomiędzy

ul. Piłsudskiego, Noworudzką i Półwiejską również wymaga zmiany i nie dotyczy to tylko

propozycji czterech radnych ale również zmiany zapisanych wówczas inwestycji. Pani

radna uważa, że trudno będzie w dniu dzisiejszym rozstrzygnąć jakie to będą koszty i kto

je poniesie. Poza tym zarówno burmistrzowi Wójcikowi jak i nam wszystkim wiadomym

jest, że w obowiązującym planie zagospodarowania przestrzennego z 1999 roku jest

ścisłe wskazanie na drogi dojazdowe do terenów przemysłowo – składowych

i ewentualnego centrum handlowego za pośrednictwem ulicy Półwiejskiej. Aby wpuścić

inwestora najpierw musimy zagwarantować mu drogę, a ta droga przebiega od ul.

Podgrodzie przez most XV-lecia, ul. Kolejową i Łukasińskiego do Półwiejskiej, bądź przez

ul. Nowy Świat do Półwiejskiej. Jest zapisane w obowiązującym planie, że zakazuje się

wjazdu na teren tych wszystkich sprzecznych użytków rolnych od strony ul. Noworudzkiej

i od strony ul. Piłsudskiego, czyli inwestor będzie się musiał zwrócić do Urzędu Miasta

z wnioskiem o zmianę w planie zagospodarowania przestrzennego. Pani radna uważa,

ze należy przyjąć w dniu dzisiejszym powyższy projekt uchwały, a co stanie się za

miesiąc czy dwa czas pokaże. Póki co wnioskodawcy proszą tylko o przystąpienie do

sporządzenia zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Wszyscy

mamy świadomość, że wówczas w 1999 roku ani w Kłodzku, ani w okolicach Kłodzka

nikomu się nie śniło o sklepach wielkopowierzchniowych. Pierwszy taki sklep powstał

w 2001 roku. Radna Pani C. Włodarczyk na zakończenie swojej wypowiedzi zwróciła się

do radnych o przyjęcie projektu uchwały przedłożonego przez 4 radnych.

Pan Burmistrz R. Wójcik wyjaśnił, iż nie jest adwokatem żadnego podmiotu,

który zamierza w tym terenie coś robić, burmistrz broni budżetu miasta przed

nieodpowiedzialnymi pociągnięciami, a to jest pociągnięcie nieodpowiedzialne

i nieprzemyślane i tylko tyle ma burmistrz w tej sprawie do powiedzenia.
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Radny Pan L. Michalski uważa, że w proponowanym projekcie uchwały w § 1 pkt.

1 zapis zakazywania realizacji obiektów budowlanych znaczącym oddziaływaniu na

środowisko i zdrowie ludzi jest w ogóle  nie potrzebny, bowiem prawo zabrania realizacji

takich obiektów i to bez względu na to, na jakim terenie miałby one stanąć. Jeśli chodzi

o obiekty handlowe o powierzchni sprzedaży powyżej 500m2 Pan radny zastanawia się

przed czym właściwie Rada próbuje  się bronić. Nie dalej jak jesienią ubiegłego roku

objeżdżał teren miasta Kłodzka z potencjalnym inwestorem, który chciał uruchomić na

terenie miasta Kłodzka produkcję elementów plastikowych na wtryskarkach,

zainteresowany był powierzchnią nie mniejszą niż 1200m2 i nie daleko zupełnie od tego

obszaru bo na terenie byłego kłodzkiego przedsiębiorstwa budowlanego oglądano taki

teren, stały puste hale ponad 1400m2 i jeśli ktoś chciałby w tych halach otworzyć

jakikolwiek handel to syndyk KPB z pewnością wydzierżawiłby, bądź sprzedał te hale

i określone przedsięwzięcie mogłoby tam funkcjonować. Nie daleko bo przez ulice po

drugiej stronie wybudowano dwie hale, gdzie prowadzono sprzedaż mebli, widocznie nie

tak do końca wiedzie się ten handel bo  sprzedaż ma miejsce tylko w jednej części, druga

wystawiona jest pod dzierżawę i niewątpliwie również powierzchni przekracza 500m2.

Jeżeli będziemy upierać o takich zapisach w planie to prędzej czy później pojawi się

podmiot, który na powierzchni ponad 500m2 będzie handlował więc nasuwa się pytanie

przed czym my właściwie się bronimy i czy się obronimy – zastanawia się radny L.

Michalski..

Radna Pani Celina Włodarczyk nawiązując do wypowiedzi radnego Pana

L. Michalskiego stwierdziła,  iż jest jej przykro, że Pan radny nie zna planu

zagospodarowania przestrzennego, z dnia 25.01.2007r. za którego przyjęciem głosował.

Plan dotyczy dokładnie tego terenu o którym Pan radny mówił czyli ul. Zajęczej

i sąsiednich terenów gdzie znajduje się byłe KPB i KP Meble w § 6 rozdział II Szczególne

warunki zabudowy i zagospodarowania terenu jest następujący zapis: pkt. 1 w granicach

planu miejscowego zakazuje się realizacji:

1) obiektów budowlanych, urządzeń o znaczącym oddziaływaniu na środowisko i zdrowie

ludzi,

2) obiektów handlowych o powierzchni sprzedaży powyżej 500 m2

Wszyscy głosowali za przyjęciem poprawki i za przyjęciem planu zagospodarowania

przestrzennego do realizacji.

Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, iż w uzasadnieniu do przedłożonego projektu

uchwały radni napisali, że przyjęcie tej zmiany, do której sformułowania niniejsza

uchwała zobowiązuje  burmistrza wprowadzi jednorodne zasady zagospodarowania

terenów na obszarze miasta. Nadto ujednolici rozumienie zapisów w miejscowym planie

zagospodarowania przestrzennego eksponując jego zasadniczą funkcję terenów

przemysłowo składowych. Po lewej stronie ulicy Noworudzkiej jadąc w kierunku Nowej
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Rudy plan przyjęto i po prawej stronie ulicy Noworudzkiej chcą radni, aby były podobne

zapisy. 

Radna Pani Danuta Kołt zapytała czy któryś z panów burmistrzów spotkał się

z potencjalnym inwestorem w celu zorientowania się jak daleko są zaawansowane prace

inwestorskie i na jakim są etapie. Pani radna prosi również o informację jakie

szacunkowe skutki finansowe dla budżetu niesie za sobą podjęcie powyżej uchwały. 

Pan burmistrz R. Wójcik wyjaśnił, iż daty nie pamięta ale przyjechał grupa

5 osób, która zajmuje się pośrednictwem, interesowało ich jakie gmina ma plany

zagospodarowania przestrzennego, jakie uwarunkowania terenu i czy miasto byłoby

zainteresowane sprzedażą. Odpowiedziano, iż połowa gruntów w tej strefie należy do

miasta, ale ze strony miasta nie należy spodziewać się żadnego aktu sprzedaży bowiem

temat sklepów wielkopowierzchniowych jest na tyle drażliwy, że miasto nie będzie chciało

brać w tym udziału. Więc inwestor rozpoczął rozmowy z indywidualnymi właścicielami. 

Odnośnie kosztów jakie gmina ma ponieść burmistrz wyjaśnił, iż  uchwałą którą winna

Rada podjąć tj. uchwała o przystąpieniu do zmiany planu. 

Zamiana planu zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym odbywa się w trybie

uchwalania planu czyli koszty trudno określić mogą one wynieść około 100 maksymalnie

200 tys. zł. następne wydatki związane już są z uchwalonym planem. 

Radna Pani Zdzisława Górska poinformowała, iż mieszka w omawianym rejonie

i z tego co się orientuje zainteresowana firma  rozmawiała z trzema  rolnikami, ponoć

dogadano się z nimi i wypłacono zaliczki. Nie wie Pani radna jakie konsekwencje byłyby

z tego tytułu.  

Radny Pan Adam Kwas uważa, że rozsądne byłoby, aby ogólną kierunkową

uchwałę zakończyć na stwierdzeniu, że przystępuje się do zmiany planu

zagospodarowania przestrzennego pomijając zapis w punkcie 2. Względy techniczne

wskazują na to, że należałoby ten plan zmienić choćby w przedmiocie  drogi dojazdowej,

o której mówiła radna Pani Włodarczyk. Pan  A. Kwas proponuje skreślić zapis punktu 2

w § 1 i przyjąć projekt uchwały o przystąpieniu do zmiany planu. 

Pan burmistrz R. Wójcik zabrał głos bowiem  padły szczegóły techniczne

dotyczące dróg, burmistrz wyraził zdziwienie, że radni projektują za firmę drogi.

Uwarunkowania planu są tak szczegółowe, że nawet prowadzi się spory dotyczące

nachylenia dachu. Jeśli więc w planie są zapisane drogi to bezwarunkowo inwestor musi

pewne obowiązki wziąć na siebie i nie martwiłby się za inwestora, że będzie musiał

budować drogi. 

Pan burmistrz R. Wójcik zwrócił się z prośbą do Rady, aby z wyrozumiałością przyjęła

wytłumaczenia burmistrza, kiedy będzie wyjaśniał inwestorom, że dla nich miasto

Kłodzko jest zamknięte. Bowiem poczynania naszej Rada są śledzone na zewnątrz.

Inwestorzy cały czas pytają o to, jakie jest podejście do ewentualnych zamierzeń – a my
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już mamy „papierek lakmusowy” – kiedy jest inwestor i jest plan zagospodarowania to

my go zmieniamy. Jeśli chcemy rozwoju i podniesienia standardu życia to trzeba wiedzieć

z czym to jest związane stwierdza Pan R. Wójcik.

Radny Pan Maciej Awiżeń byłby ostrożny w dobieraniu słów, bowiem właśnie

trzeba pokazać na zewnątrz jaka jest polityka władz miasta. Jeżeli rzeczywiście polityka

władz miasta jest taka, że z otwartymi ramionami witamy supermarkety – to mówimy

wszystkim: nie ma sprawy u nas każdy kto tylko chce wybudować supermarket może

budować, gdzie chce i jak chce - nie ma problemu. W 1999 głównym założeniem planu

było magazynowanie, produkcja i przemysł. Pan Awiżeń uważa, że czymś innym jest hala

produkcyjna powyżej 1000m2 o czymś innym jest supermarket, w którym jeździ się

wózkami po powierzchni ponad 1000 m2 są różne formy prowadzenia działalności

gospodarczej mające różny wpływ na gospodarkę w mieście. Jeżeli nam zależy na tym

i taki dajemy sygnał na zewnątrz to proszę bardzo budujemy sobie Bielany na terenie

Kłodzka i nie interesuje nas to, aby ludzie przyjeżdżali do centrum i tutaj się bawili,

zwiedzali starówkę i robili zakupy  tylko bawili się w piłeczkach w supermarkecie przy

wyjeździe z miasta. Z tego co radnemu wiadomo to na omawianym terenie nikt jeszcze

nic nie kupił. Przedłożony projekt uchwały daje taki sygnał – że nam zależy na

przemyśle, nieszkodliwej produkcji, że zależy nam na turystyce, ale nie zależy nam na

tym, aby w Kłodzku powstały supermarkety - radny Awiżeń właśnie taki chciałby dać

sygnał. To, że zobowiązuje się burmistrza do przystąpienia do zmiany planu

zagospodarowania przestrzennego nie znaczy, że natychmiast wydajemy pieniądze

a nowy plan jest już gotowy. Procedura jest bardzo długa, można też przeprowadzić

referendum, aby dać możliwość wypowiedzenia się mieszkańcom. Pan radny prosi aby

rozróżnić  uwarunkowania roku 1999 i znajomość tego co się będzie działo za parę lat,

jaka będzie ekspansja supermarketów do małych miast kiedyś i teraz, jaka jest nasza

znajomości wpływu supermarketów na gospodarkę, na miejsca pracy, jak teraz jesteśmy

o tym poinformowani i jakie mamy doświadczenia. Wszyscy się rozwijamy, teraz wiemy

już więcej. W przekonaniu Pana radnego w tej chwili budowanie supermarketu w mieście

takiej wielkości jak Kłodzko, w którym ubywa mieszkańców jest bardzo ryzykowną

sprawą i jest raczej działaniem przeciwko ilości zatrudnienia mieszkańców niż działaniem

pro. Pan radny chciałby dać taki sygnał dla przyszłych inwestorów  którzy przyjeżdżają do

Kłodzka i dlatego osobiście poprze przedłożony projekt uchwały, bowiem zależy mu  na

inwestorach nie zależy na supermarketach. 

Burmistrz Pan R. Wójcik uważa, że ta uchwała ma właśnie charakter dania

sygnału bo poza tym nic więcej ona nie osiągnie.  Trudno jest dziś przewidzieć jak się

zachowa inwestor, bowiem plan obowiązuje i jeśli ktoś się na tym planie oprze to będzie

działał bo jest to aktualne prawo. Radni będą mieli trudny wybór, bo podejmą uchwałę

o tym, że przystępują do zmiany, ale w pełni są świadomi, że tą uchwałą nic nie osiągną,
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bo przez dwa lata tam się będzie działo to, o czym mówią zapisy planu. Pan Burmistrz

prosi radnych o zastanowienie się przed podjęciem decyzji i nad intencją, bo uchwała nie

wprowadzi niczego, będzie sygnałem jak powiedział radny Awiżeń, natomiast nie

spowoduje żadnych zmian w obowiązującym prawie, może co najwyżej zrazić inwestorów

– stwierdza Pan Burmistrz Wójcik..

Radny Pan Stanisław Ferenc uznał, iż należy sobie powiedzieć uczciwie  -

sercem i duszą każdy jest za obroną drobnego, rodzimego handlu czy biznesu, ale należy

też uczciwie powiedzieć, że mamy określony stan prawny z 1999 roku. 

Po wysłuchaniu wszystkich wypowiedzi Pan radny z przerażeniem stwierdza, że ma

dylemat bo widzi, że musi głosować nad czymś, co jest niemożliwe do zrealizowania. 

Radny Pan Zygmunt Żerkowski stwierdził, iż uchwalając plan w 1999 roku

wówczas kupcy i inne podmioty mogli wnieść określone protesty jednak ich nie było. Plan

zagospodarowania przestrzennego to sposób dysponowania gruntem i ci ludzie, którzy

mają tam prywatne nieruchomości dysponują tym terenem, ściągają inwestorów bo mają

takie prawo. Na dzień dzisiejszy prawo pozwala na budowę w tym terenie określonego

obiektu. Jeśli Rada podejmie uchwałę w momencie prowadzenia negocjacji może się to

skończyć na sprawach sądowych. Pan radny przypomniał sprawę Leclerca kiedy to

wówczas Rada nie zezwoliła burmistrzowi na przyjęcie podobnej uchwały jaką dzisiaj

próbuje wprowadzić Pani C. Włodarczyk. Radni oponowali z tego względu, że plany

zagospodarowania przestrzennego są wiążące - to jest analogia do planów z 1999 –

dodaje Pan Z. Żerkowski. Dzisiejsze działania wskazują na to, że jednym zezwalamy na

zmiany a innym nie. Pan radny uważa, że nad tym tematem warto rozmawiać potrzebne

są też konsultacje społeczne w tym temacie. 

W rezultacie radny Pan Ż. Żerkowski zgłosił wniosek, aby projekt uchwały skierować

do przedyskutowania na komisjach i aby w tym temacie wypowiedział się

główny architekt Kłodzka, ponadto temat należy  skonsultować  z mieszkańcami

z przedsiębiorcami i z właścicielami dysponującymi tym terenem. 

W związku z powyższym Pan Przewodniczący H. Urbanowski poddał pod

głosowanie wniosek złożony przez radnego Pana Z. Żerkowskiego dot. wycofania z obrad

sesji projektu uchwały w sprawie ustanowienia kierunku działania Burmistrza Miasta

Kłodzka w zakresie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego terenu przemysłowo – składowego w Kłodzku w rejonie ulic: Piłsudskiego,

Noworudzkiej i Półwiejskiej uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Kłodzku Nr

XIX/106/99 z dnia 21 października 1999r., druk nr 71 i ponowne skierowanie go do

Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej, do Komisji Gospodarki Komunalnej,

Ochrony Środowiska i Ładu Przestrzennego oraz poddać go do zaopiniowania Panu

Burmistrzowi.
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Głosowanie: za – 12, przeciw – 5, wstrzymało się – 2. Wniosek przyjęto Projekt

uchwały wycofano z obrad VII sesji. 

23a. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie upoważnienia Przewodniczącego
Rady Miejskiej w Kłodzku do powiadomienia Sekretarza i Skarbnika Gminy
Miejskiej Kłodzko o konieczności złożenia przez nich oświadczenia
lustracyjnego, druk nr 72 (zał. nr 28).
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.

Pan Przewodniczący poddał go pod głosowanie. 

Głosowanie: za – 20, przeciw – 0, wstrzymało się – 0.

Uchwała została podjęta i otrzymała nr VII/66/2007 (zał. nr 29). 

24. Interpelacje i zapytania radnych. 

Interpelację zgłosił radny Pan Tadeusz Kmiecik.

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu!

Komisja obywatelska na swoim posiedzeniu w dniu 05.03.2007r. z niepokojem przyjęła

informację KPP o radykalnym wzroście przestępstw wśród młodzieży ulokowanej

w południowo – wschodnich rubieżach miasta w obrębie ulic: Grunwaldzkiej, Lutyckiej,

Połabskiej, Śląskiej, Wiejskiej i Żeromskiego.

W dyskusji nad nabrzmiałym problemem zebrani zgodnie zaapelowali do

decydentów o wzmożenie działań prewencyjnych i ustalenie przyczyn narastającego zła.

Obecni na posiedzeniu dyrektorzy szkół i radni zwrócili się do Pana Burmistrza o

większe zainteresowanie młodzieży sportem

Sportem, który może być alternatywą na marazm i przestępstwa.

Jest faktem, że w rejonach zagęszczonego łamania prawa nie ma boisk

sportowych. 

Zatem oczekuje się, aby na naszych osiedlach zaniedbanych od wielu, wielu lat powstały

wreszcie boiska. 

I nie chodzi tu o boiska wielofunkcyjne, ale zwykłe, tanie boiska osiedlowe uzbrojone

w bramki i kosze. 

Niech wreszcie trudna młodzież kształtuje swoją osobowość przez uprawianie sportu.  

Uważam, iż w pierwszym rzucie należałoby adoptować wolno stojący teren za

działkami pracowniczymi „Szafran” przy ul. Krasińskiego.

Chcę podkreślić, iż realizacja przedstawionego wniosku poparta przez dyrektorów

szkół i mieszkańców miasta z pewnością zainteresuje młodzież sportem co powinno

wpłynąć na zmniejszenie przestępstw wśród młodzieży.

Mam nadzieję i liczę na to, że nasz wspólny wniosek w trybie pilnym zostanie

zrealizowany. 
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Radny Pan Z. Żerkowski zwrócił się z zapytaniem do burmistrza Pana Ryszarda

Wójcika sprawa dotyczy Wyspy Piasek i ruchu jaki się tam odbywa. Pan radny pyta czy

do tej ulicy jest już przygotowany plan organizacji ruchu, opinia policji i starostwa

powiatowego co do ruchu kołowego w tym rejonie.

Radny Pan Maciej Awiżeń zgłosił następującą interpelację.

Dotyczy: realizacji uchwał Rady Miejskiej  w Kłodzku dotyczących Fortecznego

Parku Kulturowego – Twierdza Kłodzka

W imieniu swoim oraz zaniepokojonych mieszkańców zwracam się z pytaniami o sposoby

realizacji uchwał rady Miejskiej dotyczących Fortecznego Parku Kulturowego oraz

sposobu zarządzania Twierdzą Kłodzką. Chciałbym zwrócić uwagę, że dotychczas nie

zostały zrealizowane uchwały:

1. Uchwała nr XLII/355/2005 z 27 października 2005., która m.in. nakłada obowiązek

powołania jednostki organizacyjnej do zarządzania parkiem w terminie do 6 mies., czyli

termin realizacji upłynął w kwietniu  2006r. a do dziś nie wpłynął do rady Miasta projekt

uchwały powołania takiej jednostki. (zał. Nr 1)

2. Jak realizowana jest Uchwała Rady Miejskiej nr VI/46/2007 z dnia 22 lutego 2007r.

w sprawie dokonania zmian budżetu gminy Miejskiej Kłodzko na 2007 r., w której Rada

Miasta przeznaczyła kwotę 300 000 zł. Z przeznaczeniem na : „- zadanie pn. „ Forteczny

Park Kulturowy Twierdza Kłodzko”. Powyższe ma na celu opracowanie dokumentacji

technicznej i wykonanie niezbędnych prac adaptacyjnych na Twierdzy Kłodzkiej” . (zał. Nr

2)

Niestety podczas obrad Rady Konsultacyjno- Naukowej przy FPK-TK ( 16-17 marca

2007r.) przedstawiony preliminarz wydatków nie był zgodny z zapisami ww. uchwały co

może

i powinno niepokoić.

Ponadto:

* Rada Konsultacyjno- Naukowa nie zgodziła się co do oceny „ niezbędności prac

adaptacyjnych”. Które obecnie są wykonywane i planowane (rozbiórki

wielkokubaturowych obiektów współczesnych), a sądzę, że jakiekolwiek prace powinny

być  wykonywane wg ustalonej z Radą K-N kolejności by wykorzystanie szczupłych

środków finansowych było jak najefektywniejsze.

* Niepokoi mnie stan finansów twierdzy. Ze sprawozdań finansowych OSIR za 2006r.

i 2007r. wynika jednoznacznie, że dochody z twierdzy zasilają wydatki na terenie

stadionu. Obawiam się, że tak sytuacja będzie nadal miała miejsce jeśli nie powstanie

osobna jednostka zarządzająca FPK-TK. ( zał. nr 3)

4. Ponadto jestem zaniepokojony zwolnieniem cennego pracownika p. Sławomira

Machlowskiego z OSiR, który jako kierownik twierdzy miał jedynie pozytywne opinie

(także u pracodawcy)- skąd więc decyzja o zwolnieniu? Jakie są przyczyny tej decyzji?
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Podsumowując- postuluję o:

1. Przystąpienie przez Radę Miasta wraz z pomocą odpowiednich służb Burmistrza

Miasta do przygotowania i uchwalenia w trybie pilnym jednostki organizacyjnej

zarządzającej Fortecznym Parkiem Kulturowym – Twierdza Kłodzka zgodnie

z obowiązującymi uchwałami i przedstawienie takiego projektu uchwały pod

obrady Rady Miasta już podczas kwietniowej sesji by nowa jednostka miała czas

przygotować się na absorpcję środków unijnych oraz przeprowadzenie konkursu

na dyrektora (prezesa) jednostki.

2. Wstrzymanie wszelkich niezaakceptowanych przez Radę Konsultacyjno- Naukową

prac i przygotowań oraz zlecenie fachowej oceny stanu technicznego obiektów

oraz opracowanie dendrologiczne zieleni fortecznej m.in. w celu wykazania drzew

do zachowania.

3. Przeznaczenie środków finansowych wypracowanych na terenie twierdzy na

potrzeby twierdzy a nie stadionu.

4. Proponuję też uaktualnienie składu rady Konsultacyjno naukowej przy FPK-TK

o nowych przedstawicieli Rady Miasta i proszę Przewodniczącego Rady Miasta

o przygotowanie projektu takiej uchwały na kwietniową sesję RM.

Radny Pan Stanisław Ferenc zwrócił się z prośbą do władz miasta o ratowanie

zabytków miasta Kłodzka, chodzi m.in. o Park Przyjaźni Wojsk Górskich. 

Radna Pani Teresa Ludwin przypomniała sprawę mieszkańców ulicy Wierzbowej

i Bukowej, którzy zapytują kiedy ich walka i prośby o włączenie ww. ulic do systemu

kanalizacji miejskiej wejdzie pod obrady.  Pani radna pyta jak długo są ważne kosztorysy

i plany projektowe tej inwestycji. Mieszkańcy obawiają się, że zadanie nie zostanie

zrealizowane.

Radny Pan Zygmunt Żerkowski odnośnie zabytków zapytał o atrybuty  jakie

posiadały figury na moście Św. Jana, kiedy wrócą na swoje miejsce, są ponoć

zdeponowane w muzeum. Pan radny popiera wniosek radnego S. Ferenca w celu

uatrakcyjnienia miejsca na tyłach kasyna. 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił burmistrz Pan  Ryszard Wójcik.

Odnośnie interpelacji radnego Pana T. Kmiecika – jest w trakcie przygotowania

koncepcja działania w sprawie  obiektów i sportu przy szkołach. Opracowywany jest na

każdy obiekt przyszkolny plan wykorzystania tego terenu na obiekty typu boiska i

bardziej rozbudowane hale. 

Na interpelację radnego przygotowana zostanie szczegółowa pisemna odpowiedź.

Odnośnie interpelacji radnego Pana M. Awiżenia – pomimo pewnych wyjaśnień

burmistrza  zostanie udzielona radnemu pisemna odpowiedź.



25

Odnośnie sugestii Pana St. Ferenca Pan burmistrz przyznał, iż terenem koniecznie

trzeba się zainteresować i ponieść na ten cel określone nakłady. Pan burmistrz w pełni

popiera działania zmierzające w kierunku ochrony i zabezpieczenia miejsc zabytkowych.

W odpowiedzi na pytanie radnej Pani Teresy Ludwin burmistrz Pan Ryszard Wójcik

wyjaśnił, iż w dniu dzisiejszym (przed sesją) odbył spotkanie z mieszkańcami ul. Bukowej

i Wierzbowej, są oni zdesperowani z wielu powodów, m.in. z tego, że współmieszkańcy

nie czyszczą szamb, które wylewając zanieczyszczając ich posesje. Tę wiadomości

powzięto

w dniu dzisiejszym, zatem natychmiast zostanie uruchomiona kontrola w celu

wyeliminowania problemu przelewających się szamb. Ponadto Pan burmistrz rozmawiał

z Kierownikiem Działu Sieci Zakładu Gazowniczego w Wałbrzychu, który jest

zainteresowany inwestycją na ul. Wierzbowej i Bukowej, mówiąc o zakładzie

gazowniczym burmistrz ma na myśli to, że jeżeli miasto wejdzie z robotami to

w pierwszym rzędzie należy zrobić Wierzbową i przejść na ul. Bukową są to realne koszty

do poniesienia przez budżet. W momencie rozkopania drogi trzeba będzie położyć gaz,

musi tu być koordynacja zamierzeń. Pan burmistrz prowadził również rozmowy

z dyrektorem Biczem w temacie kanalizacji tego rejonu. Burmistrz dał mieszkańcom

określone gwarancje, że pomoże w realizacji tego zadania, oczywiście spadnie ten temat

na Radę w celu uchwalenia określonych środków, bowiem obecnie nie ma zaplanowanych

ich w budżecie, ale po półroczu prawdopodobnie będzie sytuacja, która na to pozwoli. 

Odnośnie ruchu kołowego na Wyspie Piasek Pan Burmistrz wyjaśnił, iż sprawa

jest prosta ale tylko z pozoru. Trwały na ten temat debaty przez okres 3 miesięcy. Po

ostatniej rozmowie z kierownictwem zakładu dróg powiatowych uzgodniono,

że utrzymany będzie wjazd  mostem żelaznym. Pan burmistrz konsultował to z ludźmi

z branży drogowej, mostowej jest też opinia Rejonowego Zarządu Gospodarki Wodnej.

Wjazd ten będzie się sprowadzał tylko do wjazdu na parking przy murze rzeki

z wyjazdem ulicą Braci Gierymskich. Na razie jest stan budowy, a oznakowania są

tymczasowe. Pan radny Żerkowski ma rację, że ruch kołowy należy lepiej zorganizować –

bo nie można ulicą Braci Gierymskich jeździć w dwie strony. 11 kwietnia odbędzie się

komisja dotycząca organizacji ruchu i ta sprawa powinna być wstępnie załatwiona. Pan

Burmistrz R. Wójcik uważa, że w miesiącu czerwcu sprawa ruchu kołowego na Wyspie

Piasek winna być zamknięta. 

Jeśli chodzi o atrybuty świętych na moście Św. Jana to są one zdeponowane

w muzeum. Można je zamontować, pytanie tylko czy nie zostaną skradzione, bowiem są

one złocone, a obecnie jest potężne „ssanie” na kute elementy stalowe. Rozwiązaniem

byłoby wykonanie kopii atrybutów. 
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Radna Pani Celina Włodarczyk nawiązując do wypowiedzi odnośnie infrastruktury

technicznej ul. Wierzbowej i Bukowej. W ubiegłym roku na wniosek radnych zadanie to

zostało wprowadzone do budżetu 2006 roku. W 2006 roku zdołano tylko opracować

dokumentację techniczną, dokumentacja jest przygotowana, zadanie jest wpisane

w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym i wszyscy ludzie którzy mieszkają od powojnia

w tamtym rejonie nie mają kanalizacji oraz wszyscy ci, którzy w ostatnim 9-leciu

wybudowali tam domy i nie posiadają kanalizacji tylko zmuszeni byli do budowania

swoich indywidualnych szamb byli zapewnieni, że zadanie to będzie realizowane

w bieżącym roku.

Natomiast w 2006  roku skreślono to zadanie z budżetu roku 2007 z przyczyn ogólnie

nam znanych czyli powodu długów jakie mamy. Dokumentacja  techniczna ulicy Bukowej

i Wierzbowej jest  przygotowana, miała tam być zrobiona kompleksówka, przed

wszystkim najważniejsza sprawa to brak drogi, asfalt jest tylko do sklepu przy pułku. 

Pan burmistrz R. Wójcik dodał, iż uzgodnienia dokumentacji są ważne dwa lata, jeśli

rozpocznie się  inwestycję to cykl budowlany może trwać kilka lat, a dokumentacja nie

straci na ważności.  

25. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radna Pani Teresa Ludwin zwróciła się z prośbą do Przewodniczącego Rady

o zorganizowanie szkolenia dla radnych. 

Radny Pan Adam Kwas zwrócił się z prośbą do członków Komisji Rewizyjnej

o spotkanie w dniu 12.04.2007r. o godz. 1300 w celu dyskusji i przygotowania wniosku

o absolutorium.

26. Sprawy różne.

Przewodniczący Pan H. Urbanowski przypomniał radnym o złożeniu do końca kwietnia

br.  oświadczeń majątkowych wraz z deklaracją PIT za 2006 rok 

Przewodniczący poinformował, iż Wojewoda Dolnośląski zwrócił się z prośbą o wykaz

radnych wraz  z adresami i datą urodzenia w celu przesłania informacji o obowiązku

złożenia oświadczenia lustracyjnego. 

Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że jeżeli ktoś z Państwa radnych złoży

deklarację wpłaty na rzecz stowarzyszenia im. Św. Brata Alberta winien dokonać ją

osobiście bowiem nie można dokonywać wpłat za pośrednictwem konta urzędu miasta. 

Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń odczytał  odpowiedź burmistrza na

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Dolnośląskiego, stanowi ono zał. nr 30 do

protokołu. 

W biurze Rady znajduje się do wglądu zarządzenie nr 34/2007 Burmistrza Miasta Kłodzka

w sprawie wewnętrznego podziału komórek organizacyjnych Urzędu Miasta w Kłodzku

wraz z nazwami, skrótami i symbolami wydziałów. 
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Pan Przewodniczący poinformował, iż od ostatniej sesji do biura Rady wpłynęły dwie

interpelacje radnego Pana Zdzisław Dudy.

Ostatni komunikat Pana Przewodniczącego dotyczył informacji, iż od następnego miesiąca

sesje będą się odbywały o godz. 1200.

Radny Pan Grzegorz Muskała odniósł się do stanu zdrowia młodzieży, dane jakie

posiada od kolegów, którzy pracują w poborowych komisjach wojskowych  stan zdrowia

młodzieży jest tragiczny: deformacje klatki piersiowej, choroby stawów jak i inne fizyczne

ułomności dochodzą do tego zaburzenia psychiczne. Stąd też działania dotyczące budowy

obiektów sportowych muszą być zintensyfikowane.

Radny Pan G. Muskała zachęcił do czynnego udziału w obchodach święta 3 maja.

Sugeruje bardziej aktywny udział mieszkańców Kłodzka w tej uroczystości.  

Drugą sprawę jaką poruszył Pan radny to kwestia toalet i ich brak na terenie Kłodzka.

Apeluje tu do władz miast, aby wśród ważnych problemów jakie mają do rozwiązania nie

zapomnieli o tej sprawie, która okaże się istotna w mieście odwiedzanym przez wielu

turystów.

27. Zakończenie sesji.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan

Henryk Urbanowski zamknął VII sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam VII sesję

Rady Miejskiej           w Kłodzku”. 

Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1750  (1400 – 1750).
Czas trwania sesji  3 godz. 40  min. 

Protokół sporządziła: Barbara Gargasz

      …...........................

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku

     Henryk Urbanowski
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